
S
několika novinkami v MBA pro-
gramu vstoupila do letošního
školního roku Vysoká škola
finanční a správní. Program
MBA nabízí už řadu let a má

stovky spokojených absolventů.
„Naši studenti si nově mohou americ-

ký diplom, který s námi získají, nostrifi-
kovat. To je v Čechách opravdový uni-
kát,“ říká Magda Potocká, vedoucí týmu
MBA, BSBA Vysoké školy finanční
a správní.

Jaké novinky jsou v MBA studiu na vaší
škole?
Pečlivě jsme se připravovali na akredita-
ci nového MBA programu, a ta se nám
na konci loňského roku podařila. S naší
nabídkou jsme v České republice v této
oblasti výjimeční. Stali jsme se poboč-
kou americké City University of Seattle.
Zároveň jsou americké studijní progra-
my akreditované i podle českého záko-
na o vysokých školách. Naši studenti si
nově mohou americký diplom, který s
námi získají, nostrifikovat. To je v
Čechách opravdový unikát. Dbali jsme

na vyvážení akademické stránky progra-
mu a zároveň na to, aby studium bylo
atraktivní pro lidi z praxe, kteří sami
zastávají manažerské pozice. Na tuto
akreditaci jsme náležitě hrdí. I letos
jsme už leccos stihli. Od ledna používá-
me zcela novou platformu pro online
část výuky. Jde o zcela moderní výukové
prostředí, které člověka baví, motivuje a
s učením mu pomáhá. Zároveň je
neustále napojený na svoji studijní sku-
pinu a učitele daného předmětu.

Jaké výstupy mohou z MBA studia být?
Toto je důležitá součást celého procesu, o
kterou by se zájemce měl zajímat. Až
dostuduji, dostanu jen nějaké potvrzení,
nebo certifikát? Nebo diplom? A když ho
budu chtít později uplatnit, zjistím, že ho
další vzdělávací instituce nebo v zaměst-
nání neakceptují, neboť nemá dostateč-
nou váhu? Nebo získám skutečný vysoko-
školský diplom, který formálně potvrzuje
určitý stupeň vzdělání? A v případě zahra-
ničního MBA lze diplom nostrifikovat?

Vysoká škola finanční
a správní získala
akreditaci nového
programu MBA. Od
ledna má moderní
platformu pro online
výuku. Jde o zcela
moderní výukové
prostředí, které
člověka baví a s
učením mu pomáhá.
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zpět nechce
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Institucí, které nabízejí MBA studium, je
celá řada. Jak zjistit, že jde o kvalitní
vzdělání?
Škol a institucí, které nabízí MBA studi-
um, je v řádu několik desítek. Bohužel,
v dnešní době není ani zárukou, když se
daná škola opírá o fakt, že je napojena
na nějaký zahraniční institut. Vyznat se
v široké nabídce MBA programů je
opravdu těžké. Z tohoto důvodu
v Česku vznikl CAMBAS, Česká asociace
MBA škol. CAMBAS sdružuje opravdu
jen ty kvalitní. Pokud chcete nějakou
instantní radu, vždy spolehlivě funguje
– pozor na rychloškoly. OpravdovéMBA
studium není možné splnit za půl roku.
Určitě to může být zajímavá forma, jak
si rozšířit obzory. Takový rychlokurz
však nelze srovnat s dvouletým magis-
terským studiem, kterým MBA napří-
klad v USA skutečně je.

Trendem poslední doby je online výuka.
Jaká jsou její úskalí?
Online výuka je fenoménem covidové
doby. Někdo ji miluje, jiný nesnáší.
Věřím, žemnohé školy výuka online sku-
tečně zaskočila a přechodné období pro
ně bylo náročné. Pokud však není tento
specifický druh výuky promyšlený a řeší
se ad hoc, výsledná efektivita bude s nej-
větší pravděpodobností velmi nízká. Co
je vlastně online výuka? Žemísto fyzické-
ho setkání se všichni vidí v rámci nějaké
online komunikační platformy? V tako-
vém případě, pokud učitel nezapojí tro-
chu své kreativity a nepřizpůsobí výuku
tomuto komunikačnímu nástroji, lehce
ztratí pozornost svých studentů. Nako-
nec dospěje do bodu, kdy má na druhé
straně lidi sedící v pyžamu a vařící si
kafe. Ale to je pořád ještě asi ta lepší vari-
anta. Slyšela jsem i další, kdy někteří stu-
denti zažívali, že e-mailem obdrželi od
vyučujícího, co si mají přečíst, úkoly, a
bylo vyřešeno. To mi přijde naprosto
tristní. Toto jsou spíše odstrašující přípa-
dy z praxe. Nicméně se dějí a zájemce
o studiumMBA by si v případě onlinové
varianty studiaměl ověřit, jak toto studi-
um přesně probíhá.

Vy už jste ale s online výukou začínali
dříve, je tomu tak?
Tuto obvyklou českou verzi online
výukymohu srovnat s tou, kterou prakti-
kujeme dvacet let ve spolupráci s naší
partnerskou americkou univerzitou
City University of Seattle. Vidím, jak
online výuka také může vypadat, kolika
změnami za tu dobu prošla a jak je pro-
pracovaná. Ono to vychází i z cílové sku-
piny studentů, na kterou je CityU zamě-
řená – pracující dospělé, kteří jsou časo-
vě zaneprázdnění a nemohou každý
den docházet do školy nebo sedět na
online probíhajícím webináři. Tomu je
přizpůsobená i speciální vzdělávací plat-

forma a styl, jak výuka probíhá. CityU se
dokonce opakovaně dostala v USA
v národním srovnávání online výuky
mezi ty nejlépe hodnocené.

Jak studenti na online výuku reagují?
Dosud jsme naše MBA studenty vyučo-
vali kombinovaně, částečně ve třídě, čás-
tečně online. Když přišel covid, vše jsme
plně přesunuli do online prostředí. Zají-
mavé je, že studenti, kteří k námnastou-
pili do 1. ročníku v roce 2020 a nemohli
tedy začít jinak než online, zpátky „do
lavic“ nechtějí. Na plnou online výuku
si zvykli. Když jsme těmto studentům
umožnili, že se po rocemohou společně
v rámci výuky setkat i osobně, a nechali
jsme je o tom hlasovat, studenti se
takřka jednomyslně shodli, že jim více
vyhovuje účastnit se výuky na dálku
z pohodlí svých domovů. To je něco, co
studenti, kteří začali ještě před covi-
dem, nechápou. Osobní setkávání
berou jako neodmyslitelnou součást
celéhoMBA studia. Online výuka je skvě-
lá alternativa, ale osobní kontakt nikdy
nenahradí.

Který obor je aktuálně u studentů
nejžádanější?
Před dvěma lety jsme dělali průzkum
mezi našimi MBA studenty a absolven-
ty, který obor považují v dnešní době za
nejdůležitější. A kdyby se mohli znovu
rozhodnout, který obor by si ke studiu
zvolili. Ve výběru nebyly jenombyznyso-
vé specializace, ale například i psycholo-
gie, oblast vzdělávání, personalistika a
jiné. Víte, který obor jednoznačně
vyhrál? Finance. Až daleko za ní stál
management, manažerské účetnictví
nebo datová analytika. Z pohledu naší
školní praxe je to velice zajímavý výsle-
dek. Stejní studenti se totiž v praxi hlásí
zejména na marketingové a manage-

mentové specializace, o finance jemno-
hemmenší zájem.

V čem spočívá výhoda absolventa MBA
studia na trhu práce?
Nejspíš bude rozdíl mezi studentem,
který si toto studium zvolí místo klasické-
ho magisterského studia. V tomto přípa-
dě bych viděla vysokoškoláka, který tímto
dává najevo svoji jasnou byznysovou ori-
entaci a že se v životě nespokojí s průmě-
rem. Trochu jiný příběh je dospělý pracu-
jící, který většinou už jednu vysokou
školu má, k tomu i nějaká léta praxe. Je to
znamení, že se chce rozvíjet, pracovat na
sobě, posouvat se. Studium vás donutí
znovu zapojit mozek, vyžaduje velikou
osobní disciplínu, ukrojí spoustu vašeho
času. Čím je člověk starší, tím méně je
ochotný k takové ztrátě komfortu. Navíc
se při studiu potkáte s lidmi různých věko-
vých skupin. Člověk musí vyjít ze své
sociální bubliny. Tedy vzkaz všem zaměst-
navatelům: máte-li před sebou člověka,
který má za sebou MBA vzdělání, je pro
vás jasnou volbou!
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MGR. MAGDA
POTOCKÁ
Vystudovala obchodní akademii,
pedagogiku a anglický jazyk.
Během své profesní dráhy působila
na veřejných i soukromých školách.
Mnoho let se pohybovala v komerč-
ní finanční sféře. Od roku 2016 pra-
cuje na Vysoké škole finanční a
správní, v současné době na pozici
vedoucí MBA, BSBA týmu. Jejím
celoživotním zájmem je vzdělávání
a hledání cest k jeho zkvalitnění a
zvýšení jeho efektivity.
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